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Αντιμέτωποι με την κρίση
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Πε
ριε

χό
με

να
H Πολιτική, οι Επιχειρή-

σεις και οι Εργαζόμενοι

είναι τώρα αντιμέτωποι με

την κρίση, καθώς αναζητεί-

ται επόμενη μέρα. Η όποια

αναδιάρθρωση των επιχει-

ρήσεων οφείλει να γίνεται

με κοινωνική ευαισθησία

επειδή προ-

ϋποθέσεις για

δίκαιη βιώ-

σιμη ανά-

πτυξη είναι οι

θέσεις εργα-

σίας, οι επεν-

δύσεις,  η

ενίσχυση της

ζήτησης και η

απομάκρυνση

από το αδιέ-

ξοδο της ύφε-

σης.ed
ito

ria
l
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Στο εξώφυλλο:

1. Από το συνέδριο 
στη Λευκωσία.

2. Από το forum 
του ILO

3. Το εξώφυλλο 
του νέου βιβλίου 
του ILO
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To
 θέ

μα

Ο Διεθνής Οργανι-

σμός Εργασίας

(ILO) καταβάλει

σκληρές προσπά-

θειες προκειμένου

να βοηθήσει τις κυ-

βερνήσεις και τους

κοινωνικούς 

εταίρους σε όλο

τον κόσμο να οικο-

δομήσουν 

συναίνεση για το

πώς θα 

ελαχιστοποιήσουν

τις οικονομικές και

κοινωνικές ζημιές

που μπορεί

να προκαλέσει 

η οικονομική και

χρηματοοικονομική

κρίση.

Π
ροτείνετε ένα ισορροπημένο και

ρεαλιστικό σύνολο μέτρων πολι-

τικής που μπορούν να υιοθετή-

σουν τα κράτη, με την βοήθεια των

περιφερειακών και διεθνών οργανισμών,

προκειμένου να ενισχύσουν τις συνεχείς

προσπάθειές τους για την αντιμετώπιση της

κρίσης, ενώ επιδιώκουν την οικονομική κοι-

νωνική και περιβαλλοντική βιωσιμότητα.

Ο Διεθνής Οργανισμός Εργασίας απαντά

και στην ατζέντα των λαών αλλά και στις

ανάγκες της πραγματικής οικονομίας. Πα-

ρουσιάζει ένα χαρτοφυλάκιο πολιτικών που

θέτουν την απασχόληση και την κοινωνική

προστασία στο επίκεντρο της αντιμετώπισης

της κρίσεως και της ανάνηψης από αυτή

εντός ενός παραγωγικού οράματος που βα-

σίζεται στην προώθηση των επενδύσεων και

την βιώσιμη επιχείρηση.

Τονίζει, λοιπόν την σημασία ενός αριθμού

μέτρων που στοχεύουν στον περιορισμό και

την αποφυγή των απωλειών θέσεων απα-

σχόλησης και υποστηρίζουν τις επιχειρήσεις

ώστε να διατηρήσουν το εργασιακό τους δυ-

ναμικό μέσα από τον κοινωνικό διάλογο και

τις συλλογικές διαπραγματεύσεις καθώς επί-

σης και μέτρα που στοχεύουν στην παροχή

βοήθειας στους εργαζόμενους που κινδυ-

νεύουν να χάσουν τη δουλειά τους και σε

ευάλωτες ομάδες, ώστε να βελτιωθεί η απα-

σχολησιμότητα.

Η τρέχουσα κρίση απαιτεί οικονομικές αλ-

λαγές που θα έχουν σαν αποτέλεσμα την

αναδιάρθρωση των επιχειρήσεων γεγονός

που θα επηρεάσει εκατομμύρια ανθρώπων

σε όλο τον κόσμο. Αυτοί που έχουν την ευ-

θύνη της χάραξης πολιτικής και τα στελέχη

των επιχειρήσεων καλούνται να προχωρή-

σουν γρήγορα στις κατάλληλες δράσεις. Στο

πλαίσιο αυτό σε πολλές χώρες η αναδιάρ-

θρωση δεν είναι πλέον επιλογή αλλά ανα-

γκαιότητα για την επιβίωση και την

ανάπτυξη.

Τα μέτρα για την αναδιάρθρωση, στοχεύον-

τας στην βελτίωση της αποδοτικότητας και

ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΟΙ ΜΕ ΤΗΝ ΚΡΙΣΗ

Με κοινωνική ευαισθησία
αναδιάρθρωση στις
επιχειρήσεις
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την μείωση του κόστους, οδηγούν συχνά σε

μαζικές απολύσεις, την επιδείνωση των συν-

θηκών εργασίας και των σχέσεων εργασίας

– διοίκησης. Είναι προς το συμφέρον της

κοινωνίας η αναδιάρθρωση να γίνεται με τέ-

τοιο τρόπο ώστε να μην θέτει σε κίνδυνο την

υψηλή αξία του ανθρώπινου κεφαλαίου. Οι

επιχειρήσεις θα πρέπει να λάβουν υπόψη

την πιθανή τους επίπτωση στις κοινωνίες, να

σχεδιάσουν μέτρα για τον περιορισμό των

επιπτώσεων και να αναλάβουν τις ευθύνες

τους έναντι των προμηθειών τους και των

κοινοτήτων καθώς επίσης και του περιβάλ-

λοντος. Αυτού του είδους η αντιμετώπιση με

κοινωνική ευαισθησία είναι ιδιαίτερα ση-

μαντική σε χώρες που συχνά οι μεγάλες επι-

χειρήσεις είναι οι κυρίαρχοι εργοδότες στην

περιοχή και το σύστημα κοινωνικής ασφά-

λισης δεν παρέχει την κατάλληλη προστασία

στους εργαζόμενους. Δίνεται ανεπαρκής

προσοχή στην ανθρώπινη πλευρά και το

κοινωνικό κόστος της αναδιάρθρωσης και

η μείωση θέσεων εργασίας μπορεί να έχει

αρκετές αρνητικές κοινωνικές και οικονομι-

κές επιπτώσεις.

Γίνεται όλο και πιο σαφές ότι η αναδιάρ-

θρωση με κοινωνική ευαισθησία μπορεί

να παίξει ένα κρίσιμα σημαντικό ρόλο

στην εφαρμογή αλλαγών στρατηγικής και

δομών. Οι επιχειρήσεις με καλό ιστορικό

αναδιάρθρωσης με ευαισθησία έχουν να

επιδείξουν καλύτερες επιτυχίες στην εξα-

σφάλιση της επιβιώσεως τους και της ανά-

πτυξης τους. Ακόμη η αναδιάρθρωση με

κοινωνική ευαισθησία μπορεί να έχει σε με-

γάλο βαθμό επιχειρηματική λογική μακρο-

πρόθεσμα. Επιπλέον πολύ συχνά η

αναδιάρθρωση συνοδεύεται από την δημι-

ουργία μικρομεσαίων επιχειρήσεων που

ενισχύουν τις πρόσθετες ευκαιρίες για απα-

σχόληση.

Πολλά μέτρα και προσεγγίσεις που συνή-

θως χρησιμοποιούνται στις περισσότερες

προηγμένες οικονομίες για την αντιστάθ-

μιση των αρνητικών επιπτώσεων της ανα-

διάρθρωσης συχνά δεν είναι δυνατόν να

εφαρμοστούν σε άλλες οικονομίες όπου το

σκληρό επιχειρηματικό περιβάλλον απαιτεί

υψηλότερο επίπεδο κοινωνικής ανταπόκρι-

σης εκ μέρους των επιχειρήσεων και την

ανάγκη εύρεσης νέων καινοτόμων τρόπων

αντιμετώπισης των κοινωνικών επιπτώσεων

της αναδιάρθρωσης.

Οι κεντρικές και τοπικές κυβερνήσεις, οι ορ-

γανώσεις των εργαζόμενων και των εργο-

δοτών καθώς και οι δημόσιοι και ιδιωτικοί

οργανισμοί για την ανάπτυξη θα πρέπει να

εμπλακούν και να παίξουν σημαντικό ρόλο

στην ενίσχυση της προώθησης της αναδιάρ-

θρωσης με κοινωνική ευαισθησία και με οι-

κονομική βιωσιμότητα. Θα πρέπει να

ληφθούν μέτρα που θα αντισταθμίζουν κά-

ποιες αναπόφευκτες αρνητικές επιπτώσεις

των αρνητικών επιπτώσεων σε άτομα. Οι

καλές πρακτικές της διοίκησης, η επικοινω-

νία και οι υγιείς εργασιακές σχέσεις θα πρέ-

πει να εφαρμόζονται σε όλη τη διάρκεια της

διαδικασίας της αλλαγής.

Οι στόχοι του Διεθνούς Οργανισμού Εργα-

σίας είναι η ευαισθητοποίηση των κυβερνη-

τικών αξιωματούχων και των διοικήσεων

των επιχειρήσεων στο πως θα προωθήσουν

την αναδιάρθρωση με κοινωνική ευαισθη-

σία στην χώρα τους σε περιόδους κρίσεως

και θα δίνουν τη δυνατότητα στους υπεύθυ-

νους για την χάραξη πολιτικής και τους κοι-

νωνικούς εταίρους να αναλάβουν δράσεις

που θα ελαχιστοποιούν το κοινωνικό κόστος

της αναδιάρθρωσης.

Οι δράσεις μπορεί να περιλαμβάνουν την

συνεργασία για την ανάπτυξη και εφαρμογή

προγραμμάτων όπως:

• Εθνικά σχέδια αλλαγής απασχόλησης

που είναι βαθιά θεμελιωμένα στα νομικά

συστήματα πολλών κρατών, τις παραδό-

σεις των εργασιακών σχέσεων και τις πο-

λιτικές για την αγορά εργασίας

•Η δημιουργία ενός ευνοϊκού περιβάλ-

λοντος για τις επιχειρήσεις εξασφαλίζον-

τας τις βασικές συνθήκες για την ανάπτυξη

της βιώσιμης επιχείρησης μέσω της εφαρ-

μογής και επιβολής εργασιακών και περι-

βαλλοντικών προτύπων.

• Προληπτική εδραίωση προγραμμάτων

και πολιτικών για την δημιουργία κινή-

τρων για τις επιχειρήσεις ώστε να ανα-

πτυχθούν και να συμπεριφέρονται με

υπεύθυνο και βιώσιμο τρόπο.

• Ενθάρρυνση των επιχειρήσεων να υιοθε-

τούν υπεύθυνες πρακτικές στον χώρο

εργασίας και να μην ξεχνούν την μακρο-

πρόθεσμη πραγματικότητα.

• Προώθηση των αρχών των βιώσιμων επι-

χειρήσεων στις γραμμές προμηθειών. 

The International Labour Organization (ILO) is working hard to help

the governments and social partners all over the world to build a strong

consensus on how to minimize economic and social damage that cur-

rent economic and financial crisis might cause.  It proposes a balanced

and realistic set of policy measures that countries, with the support of

regional and international institutions, can adopt to strengthen their

ongoing efforts to address the crisis while pursuing economic, social

and environmental sustainability. The ILO responds both to people’s

agenda and real economy needs. It presents a portfolio of policies that

put employment and social protection at the centre of crisis responses

and recovery within a productive vision based on promoting invest-

ments and sustainable enterprises.  In particular, the ILO emphasizes

importance of a number of measures aimed at limiting and avoiding

job losses and supporting enterprises in retaining their workforce

through social dialogue and collective bargaining, as well as measures

aimed at helping workers who are at risk of losing their job or are losing

their job, as well as vulnerable groups, to improve employability.

Current crisis calls for economic transition that results in enterprise re-

structuring that affects millions of people all over the world.  Both policy

makers and enterprise managers are called to quickly come up with

appropriate actions. In this context, the restructuring in many

economies is not any longer an option, but a necessity for survival and

growth.
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«…Όταν η 

ανάπτυξη δεν είναι

δίκαιη γίνεται μη

βιώσιμη». 

Η εμπειρία από την

κρίση είναι πλέον

ότι «τα υψηλά 

επίπεδα 

δημιουργίας 

απασχόλησης θα

πρέπει 

να αποτελούν τον

μακροοικονομικό

στόχο –κλειδί, μαζί

με τον χαμηλό 

πληθωρισμό και

βιώσιμους  

προϋπολογισμούς».

A
υτό επισημάνθηκε και στην πρό-

σφατη συνάντηση κορυφής στο

Όσλο, με την παρουσία Ηγετών,

Κυβερνήσεων, του Πρωθυπουργού κ. Γ.

Παπανδρέου και των επικεφαλής ΔΝΤ και

ΔΟΕ.

Δύο εβδομάδες αργότερα, στις 25 Σεπτεμ-

βρίου στην περιοχή της Βοιωτίας (Θήβα) η

Κεντρική Ένωση Επιμελητηρίων, το Επι-

μελητήριο Βοιωτίας σε συνεργασία με την

Επιστημονική Εταιρία Ανάπτυξης της Πε-

ριφέρειας  Ypsilon, και επιτροπή ειδικών

συνεργατών, οργάνωσαν Ημερίδα/Forum

με θέμα: «Βιώσιμη επιχείρηση μέσα στην

κρίση».

Η πρωτοβουλία ανέδειξε και τις εκδόσεις

του ILO (Διεθνές Γραφείο Εργασίας)

«Απάντηση με κοινωνική ευθύνη» και

«Αντιμέτωποι με την Κρίση»

Αυτό που προέχει υπογραμμίσθηκε, είναι η

ανάπτυξη της πραγματικής οικονομίας, η

τόνωση της ρευστότητας, οι θέσεις εργα-

σίας, οι επενδύσεις, η ενίσχυση της ζήτη-

σης.

Στόχος της εκδήλωσης ήταν να παρουσιά-

σει προτάσεις και λύσεις με επίκεντρο την

εταιρική κοινωνική ευθύνη, με ευαισθη-

σία στο περιβάλλον, σύμφωνα με τις νόρ-

μες και μελέτες του  ILO (International

Labour Organization). 

Μεταξύ των βασικών ομιλητών στο Forum

αυτό ήταν ο επικεφαλής της συγγραφικής

ομάδας  του ILO, ειδικός τεχνικός σύμ-

βουλος - εμπειρογνώμων κ. Νik. Rogov-

sky, που προσκλήθηκε ειδικά για την

ημερίδα, στην οποία θα διανεμήθηκαν

στους συμμετέχοντες και αντίτυπα από τα

συγκεκριμένα βιβλία.

Βασικοί εισηγητές στην εκδήλωση ήταν ο

Πρόεδρος της ΚΕΕ κ. Γ. Κασιμάτης ο

Πρόεδρος του Επιμελητηρίου Βοιωτίας κ.

Π. Αγνιάδης ενώ είχαν προσκληθεί εκπρό-

σωποι της ΓΣΕΕ και του Εργατικού Κέν-

τρου.

Η επιλογή της Βοιωτίας δεν ήταν τυχαία,

δεδομένου ότι και ως περιοχή, πολύ κοντά

στην Αθήνα, παρουσιάζει ιδιαίτερη φυσιο-

γνωμία, με ιστορική και οικονομική δια-

δρομή που χαρακτηρίζεται από σημαντικές

εκτός των άλλων επενδυτικές-αναπτυξιακές

εκφάνσεις, αλλά και το γεγονός ότι αποτε-

λεί αφετηρία επιχειρηματικών πρωτοβου-

λιών  σε νέους δυναμικούς τομείς.

Ο κ. Γ. Κασιμάτης

Στην ομιλία του ο κ. Γ. Κασιμάτης παρου-

σίασε τις θέσεις των επιμελητηρίων απέ-

ναντι στην κρίση τονίζοντας μεταξύ άλλων

τα εξής:

Οι δημοσιονομικές επιλογές που έχουν

γίνει μέχρι στιγμής εστιάζουν στην αύξηση

των δημοσίων εσόδων και τη μείωση των

δημοσίων δαπανών. 

Ως αποτέλεσμα της προβλεπόμενης μεί-

ωσης του κύκλου εργασιών που ακόμη και

κατά τις πιο αισιόδοξες προβλέψεις θα ξε-

περάσει το 20% στη διετία 2010-2011, πε-

ρίπου 100.000 εργαζόμενοι (πιο

απαισιόδοξες εκτιμήσεις ανεβάζουν τον

αριθμό σε 300.000 χαμένες θέσεις εργα-

ΗΜΕΡΙΔΑ - ΘΗΒΑ

Δίκαιη αλλά και βιώσιμη
ανάπτυξη…

On September 25th 2010 in the city of Thiva of Viotia the Union of the
Hellenic Chambers of Commerce and Industry, the Chamber of Viotia
in cooperation with Ypsilon Scientific Society for the Development of
the Regions, and a committee of expert partner, organized a One Day
Meeting/Forum on the subject: “Sustainable enterprise in the crisis”.
In the frame of this initiative the publications of the ILO titled “Re-
sponse with Social Responsibility” and “Facing the crisis” were also
promoted.

Hμ
ερ

ίδα

Ο Πρόεδρος της Κ.Ε.Ε. κ. Γ. Κασιμάτης
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σίας όλων των ειδών - εργοδότες, αυτοα-

πασχολούμενοι, μισθωτοί) θα χάσουν τις

θέσεις εργασίας τους, ιδίως σε κλάδους

όπως το λιανικό εμπόριο, το αυτοκίνητο, τα

ξενοδοχεία και οι επιχειρήσεις μαζικής

εστίασης, η ψυχαγωγία και η βιομηχανία

ένδυσης-υπόδησης και επίπλων. Επιπλέον

υπάρχει μεγάλη πιθανότητα 1 στις 5 επιχει-

ρήσεις να οδηγηθεί σε κλείσιμο το επόμενο

διάστημα, δηλαδή πάνω από 170.000 «λου-

κέτα» μέχρι το τέλος του 2011.

Και όλα αυτά συνοδεύονται από μια πρωτο-

φανή μείωση του τζίρου των επιχειρήσεων,

ακόμη και στην περίοδο των θερινών εκ-

πτώσεων, καθώς καταγράφονται ποσοστά

μείωσης κύκλου εργασιών που κυμαίνονται

από 25% εως και 50% ανά την Ελλάδα. 

Ο αναπτυξιακός τομέας ότι είναι αυτός που

υστερεί περισσότερο από όλους. 

Έχοντας διαγνώσει αυτά τα συμπτώματα

της κρίσης η Επιμελητηριακή Κοινότητα,

τόσο μέσω της Κεντρικής Ένωσης Επιμε-

λητηρίων Ελλάδος, όσο και μέσω των κατά

τόπους Επιμελητηρίων, εκπληρώνει το θε-

σμικό της ρόλο ως σύμβουλος της Πολι-

τείας και παρεμβαίνει με τεκμηριωμένες

προτάσεις για να προτείνει λύσεις και να

υποδείξει διεξόδους και επιλογές.     

Θεωρούμε ότι δεν πρέπει να υπάρξει καμία

περαιτέρω αύξηση των έμμεσων φόρων,

καθώς η συνακόλουθη αύξηση του πληθω-

ρισμού θα είναι καταστροφική για την

αγορά. 

Αντίθετα, εκτιμούμε ότι είναι σωστή ενεργο-

ποίηση του φοροεισπρακτικού μηχανισμού.

Ήδη έχουμε συναντηθεί και με την Ένωση

Ελληνικών Τραπεζών και έχουμε αναδείξει

την ανάγκη ενίσχυσης της ρευστότητας των

επιχειρήσεων από τις τράπεζες ως μείζον

θέμα. 

Ζητούμε την αξιοποίηση του ΕΣΠΑ και του

ΠΔΕ, χωρίς μονοδιάστατες λογιστικές προ-

σεγγίσεις. Δεν είναι τυχαία η δήλωση του

νομπελίστα οικονομολόγου Τζόζεφ Στίγ-

κλιτς, σύμφωνα με την οποία «η περι-

κοπή επενδύσεων με υψηλή απόδοση,

προκειμένου να επιτευχθεί η λογιστική

μείωση του ελλείμματος, είναι πραγμα-

τική ανοησία». Ειδικά θέλουμε να στηριχ-

θεί η καινοτόμος επιχειρηματικότητα, που

εκτιμούμε ότι αποτελεί τη βιώσιμη διέξοδο

από την κρίση.

Ο κ. Π. Αγνιάδης

Στην εισήγησή του ο κ. Π. Αγνιάδης επισή-

μανε για την κρίση στην περιφέρεια:

«…Όσο περισσότερο πλήττεται το εισό-

δημα των μεσαίων και κυρίως των χαμηλών

εισοδημάτων μέσω αύξησης της έμμεσης

φορολογίας, όσο δεν λαμβάνονται μέτρα

ανάπτυξης, όσο δεν βελτιώνεται το περιβάλ-

λον που λειτουργούν οι επιχειρήσεις, θα

βλέπουμε την ύφεση της πραγματικής οικο-

νομίας να επιδεινώνεται και να επηρεάζεται

αρνητικά το βιοτικό επίπεδο των πολιτών

και η επιβίωση των επιχειρήσεων. Εάν δεν

ληφθούν άμεσα μέτρα για την εξυγίανση

της οικονομίας και για τη στήριξη της επι-

χειρηματικότητας, θα βιώσουμε την επό-

μενη χρονική περίοδο μια δραματική

αύξηση των περιφερειακών ανισοτήτων με

θεαματική αύξηση της ανεργίας και περαι-

τέρω συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης

της χώρας στην περιφέρεια με άμεση συνέ-

πεια την αποδιάρθρωση των τοπικών κοι-

νωνιών και των οικονομικά ασθενέστερα

πολιτών. 

Γι' αυτό δημόσιος και ιδιωτικός τομέας θα

πρέπει μαζί να εργασθούν με αυταπάρνηση

για το μέλλον της πατρίδας μας και την

έξοδο της χώρας μας από την οικονομική

κρίση…».

Ο κ. Γ. Νέζης

Η επιλογή της Βοιωτίας για την πραγματο-

ποίηση του Forum σε καμιά περίπτωση δεν

ήταν τυχαία τόνισε ο εκπρόσωπος της Επι-

στημονικής Εταιρείας “Ypsilon” κ. Γ.Π.

Νέζης επισημαίνοντας ότι:

Η  διάχυση της οικονομικής ανάπτυξης στο

νομό αλλά και στην ευρύτερη περιοχή δύ-

σκολα καταγράφεται και όποια πρόβλεψη

βέβαια θα ήταν παρακινδυνευμένη από-

πειρα, με δεδομένο το μνημόνιο, την οικο-

νομία στην ύφεση, την αγορά με

προβλήματα.

Στον 8ο αιώνα π.Χ. στη Βοιωτία, (σύμφωνα

με μαρτυρίες μιας μερίδας ιστορικών), υπήρ-

χαν 7 αυτόνομες πόλεις: η Θήβα, η Αλίαρτος,

η Κορώνη, αι Κώπαι, οι Θεσπιές, η Τανάγρα

και ο Ορχομενός, οι οποίες συγκροτούσαν

Ομοσπονδία, «το Κοινόν των Βοιωτών» και

είχαν κοινό συμμαχικό νόμισμα. 

Είναι μια πολιτική, οικονομική αλλά και νο-

μισματική ένωση εποχής.

Σήμερα η Βοιωτία μπαίνει σε μια νέα

Εποχή. Με το αλουμίνιο να έχει εξαγορα-

σθεί από έλληνες μετόχους, με την απελευ-

θέρωση της αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας

να συνδέεται με την περιοχή.

Το κρίσιμο ερώτημα  είναι η απασχόληση,

οι θέσεις εργασίας το όφελος για την τοπική

κοινωνία αλλά και για την ελληνική κοινω-

νία ευρύτερα.

O κ. Ν. Rogovski και ο Πρόεδρος του Επιμελητηρίου Βοιωτίας Π. Αγνιάδης

Ο κ. N. Rogovski 

και ο π. Γ.Γ. της ΕΣΗΕΑ Κ. Μπετινάκης

Ημ
ερ

ίδα



Σύγχρονο 

λειτουργικό και 

περιβαλλοντικό 

λιμάνι θα γίνει 

σύντομα ο ΟΛΠ 

τόνισε 

σε πρόσφατη 

συνέντευξη τύπου 

ο Πρόεδρος και 

Διευθύνων 

Σύμβουλος του 

Οργανισμού 

κ. Γιώργος 

Ανωμερίτης.

O
πρώην υπουργός Ναυτιλίας εξε-

λέγη ήδη και Πρόεδρος της

Ένωσης Λιμένων Ελλάδος με

στόχο την αξιοποίηση και της Ευρωπαϊκής

μεσογειακής αλλά και διεθνούς προοπτικής.

Η σύνδεση μεταφορές και αειφορία είναι

βασική μας προτεραιότητα δηλώνει αναφε-

ρόμενος στην πορεία των έργων του επεν-

δυτικού προγράμματος του ΟΛΠ, για τις

παρεμβάσεις αναδιαρρύθ-

μισης και ανάπτυξης των

χώρων του λιμανιού, καθώς

για τη συνεργασία του ΟΛΠ

με την Cosco. Στη συνέν-

τευξη τύπου, του προέδρου,

παραβρέθηκαν  ο αναπλη-

ρωτής διευθύνοντος συμ-

βούλου κ. Ν. Μουστάκης,

και ο Γενικός Διευθυντής

του Οργανισμού κ. Π. Πε-

τρουλής.

Ο κ. Ανωμερίτης αναφέρ-

θηκε στο νέο περιβάλλον

που δημιουργείται μετά την επαναφορά του

υπουργείου και του λιμενικού στον Πειραιά

καθώς και στη σύσταση της Γενικής Γραμμα-

τείας Λιμενικής Πολιτικής, τονίζοντας ότι πριν

από λίγες ημέρες επανασυστάθηκε η Ένωση

Λιμένων Ελλάδος, με κύριο στόχο όπως είπε

«να είμαστε παρόντες στην Ευρωπαϊκή

Ένωση Λιμένων». Επίσης, τόνισε ότι οι κανο-

νισμοί και τα τιμολόγια του ΟΛΠ, πολλά από

τα οποία ήταν ίδια από τη δεκαετία του 60 και

του 70 εκσυγχρονίστηκαν και δημιουργήθηκε

ένα πλαίσιο σε στενή συνεργασία με τους

χρήστες, ώστε να υπάρχει όπως είπε, «πλήρη

ηλεκτρονική διακίνηση των υπηρεσιών με

στόχο τη μείωση της γραφειοκρατίας».

Αναφερόμενος στην κοινοπραξία ΟΛΠ-

COSCO δήλωσε ότι υπάρχει άριστη συνερ-

γασία με τον πρόεδρο της εταιρίας Κάπτεν

Γουέι και «όταν προκύπτει ένα θέμα το επι-

λύουμε». Ο κ. Ανωμερίτης ανέφερε ότι

«όταν το ΠΑΣΟΚ έγινε κυβέρνηση βρήκε

μια σύμβαση παραχώρησης η οποία είχε

επικυρωθεί από τη βουλή και με διεθνή δια-

γωνισμό» και τόνισε ότι η κυβέρνηση «θα

σεβαστεί όλες τις διεθνείς συμβάσεις».

Ο πρόεδρος του ΟΛΠ δήλωσε ότι σε δύο

μήνες θα έχει ολοκληρωθεί στο Νέο Ικόνιο

το έργο του «car terminal» που θα είναι το

μεγαλύτερο της ανατολικής Μεσογείου, ενώ

αναφερόμενος στη σύζευξη Θριασίου-Ικο-

νίου τόνισε ότι προχωρά η σιδηροδρομική

σύνδεση υπογραμμίζοντας ότι «λιμάνι χωρίς

σιδηρόδρομο δεν είναι λιμάνι». Για τη δημι-

ουργία του «Πάρκου Φωτοβολταϊκών Συ-

στημάτων Ενέργειας», τόνισε ότι το

συγκεκριμένο έργο αφορά στην πρώτη

φάση εγκατάσταση σε 9 από τα 21 κτίρια του

ΟΛΠ και θα προκηρυχθεί σταδιακά κατά

κτίριο ώστε να δοθεί η δυνατότητα συμμετο-

χής σε πολλούς κατασκευαστές ηλιακών συ-

στημάτων και σε πιο ανταγωνιστικές τιμές.

Για το έργο «Υποθαλάσσια Σύνδεση Πεζών

με σήραγγα μέχρι την Ακτή Λέοντος», που

θα συνδέει την Πολιτική Ακτή Πειραιά με το

Συνεδριακό Εκθεσιακό Κέντρο του ΟΛΠ

και τον λιμένα κρουαζιεροπλοίων με την

Πολιτιστική Ακτή του Πειραιά, τόνισε ότι η

μελέτη θα έχει ολοκληρωθεί σε πέντε μήνες

ώστε να ακολουθήσει η δημοπράτηση της

κατασκευής του.

ΟΛΠ

Περιβάλλον και επενδύσεις
τώρα στον Πειραιά

Mr. Giorgos Anomeritis, Pres-
ident of the B. of D. and CEO
of the Organisation of the Port
of Piraeus stressed that soon
Piraeus will become a func-
tional and friendly to the envi-
ronment port, in a recent
interview.
He said that “our basic priority
is transportation connections
and sustainability” referring to
progress of the works made in
the framework of the invest-
ment program of the OPP,
commenting on the interven-
tions for rearrangement and
development of the areas of
the port and the cooperation of
the OPP with Cosco.

7

Πραγματοποιήθηκε επίσημη διήμερη
επίσκεψη του Προέδρου και Διευθύ-
νοντος Συμβούλου κ. Γιώργου Ανω-
μερίτη και της αντιπροσωπείας του
Ο.Λ.Π. Α.Ε. στην Κύπρο.
Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης,
υπογράφτηκε μεταξύ Αρχής Λιμένων
Κύπρου και Ο.Λ.Π. Α.Ε. Μνημόνιο
Συνεργασίας, ενώ κατά τη διάρκεια
του γεύματος εργασίας των δύο
πλευρών παρευρέθη και είχε συνερ-
γασία με τις δύο πλευρές η Υπουρ-
γός Επικοινωνιών και Έργων της
Δημοκρατίας της Κύπρου κα Ερατώ
Κοζάκου-Μαρκουλή.
Ο Πρόεδρος και η Αντιπροσωπεία
του Ο.Λ.Π. Α.Ε. επισκέφθηκαν τα Λι-
μάνια της Λάρνακας και της Λεμε-
σού και είχαν ενημερωτικές
συνεργασίες με τις διοικήσεις των
Λιμένων, ιδιαίτερα για θέματα εμπο-
ρικής και τουριστικής συνεργασίας.

ΚΥΠΡΟΣ

Επ
εν

δύ
σε

ις
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Aν
ακ

ύκ
λω

ση Μέχρι το 

Σεπτέμβριο του

2012, μια 

στις τέσσερις 

μπαταρίες 

που διατίθενται στην

αγορά πρέπει να

ανακυκλώνεται, 

ενώ το 2016 

το ποσοστό 

συλλογής πρέπει 

να φτάσει το 45%.

Σ
ύμφωνα με δημοσίευμα της εφημερί-

δας «Εξπρές», ήδη όμως από το 2012

πρέπει να συλλέγεται το σύνολο των

συσσωρευτών οχημάτων και βιομηχανίας.

Οι εν λόγω στόχοι τίθενται με Κοινή Υπουρ-

γική Απόφαση, που ορίζει το νέο θεσμικό

πλαίσιο για τη διαχείριση των αποβλήτων ηλε-

κτρικών στηλών και συσσωρευτών, την οποία

υπέγραψαν οι υπουργοί Περιβάλλοντος Τίνα

Μπιρμπίλη και Περιφερειακής Ανάπτυξης,

Μιχάλης Χρυσοχοίδης.

Η ΚΥΑ ενσωματώνει στο εθνικό δίκαιο τις

σχετικές κοινοτικές οδηγίες 2006/66/ΕΚ

«σχετικά με τις ηλεκτρικές στήλες και τους

συσσωρευτές και τα απόβλητα ηλεκτρικών

στηλών και συσσωρευτών και με την κατάρ-

γηση της Οδηγίας 91/157/ΕΟΚ» και

2008/103/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-

λίου και του Συμβουλίου της 19ης Νοεμ-

βρίου 2008 «για την τροποποίηση της

οδηγίας 2006/66/ΕΚ σχετικά με τις ηλεκτρι-

κές στήλες και τους συσσωρευτές και τα

απόβλητα ηλεκτρικών στηλών και συσσω-

ρευτών, όσον αφορά στην τοποθέτηση ηλε-

κτρικών στηλών και συσσωρευτών στην

αγορά». Επίσης, τονίζεται ότι η βασική αρχή

της οργάνωσης και χρηματοδότησης της

εναλλακτικής διαχείρισης των ηλεκτρικών

στηλών και συσσωρευτών πραγματοποιείται

από τους παραγωγούς.

Καθορίζεται ότι οι παραγωγοί χρηματοδοτούν

όλο το καθαρό κόστος που προκύπτει από τη

συλλογή, την επεξεργασία και την ανακύ-

κλωση όλων των αποβλήτων φορητών ηλε-

κτρικών στηλών και συσσωρευτών, όπως και

των αποβλήτων από ηλεκτρικές στήλες και

συσσωρευτές βιομηχανίας και αυτοκινήτων.

Αρμόδια αρχή για την εφαρμογή της Υπουργι-

κής Απόφασης είναι ο Εθνικός Οργανισμός

Εναλλακτικής Διαχείρισης Συσκευασιών και

Άλλων Προϊόντων (ΕΟΕΔΣΑΠ).

Τα βασικά σημεία του σχεδίου ΚΥΑ

είναι τα εξής:

•Καθορίζονται απαιτήσεις για την επεξεργα-

σία και ανακύκλωση των αποβλήτων ηλεκτρι-

κών στηλών και συσσωρευτών καθώς και

ελάχιστες αποδόσεις ανακύκλωσης.

•Ορίζονται στόχοι συλλογής για τις ηλεκτρι-

κές στήλες και συσσωρευτές 25% για το έτος

2012 και 45% για το έτος 2016 και συγκε-

κριμενοποιείται ο τρόπος υπολογισμού του

ποσοστού συλλογής.

•Περιλαμβάνονται ρυθμίσεις για την απαγό-

ρευση διάθεσης στην αγορά ηλεκτρικών στη-

λών και συσσωρευτών όταν δεν πληρούνται

συγκεκριμένες προϋποθέσεις.

•Προβλέπεται υποχρεωτική καταγραφή των

παραγωγών σε μητρώο το οποίο τηρεί ο

(Ε.Ο.Ε.Δ.Σ.Α.Π.).

•Απαγορεύεται η διάθεση σε χώρους υγει-

ονομικής ταφής ή η αποτέφρωση αποβλήτων

ηλεκτρικών στηλών και συσσωρευτών βιομη-

χανίας και αυτοκινήτων.

•Περιλαμβάνονται συγκεκριμένες απαιτή-

σεις σήμανσης που αποτελούν προϋπόθεση

για τη διάθεση στην αγορά των ηλεκτρικών

στηλών και συσσωρευτών.

Πηγή: econews

ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗ

Δεν πετάμε μπαταρίες

One out of four batteries that are sold in the market should be recy-
cled by September 2012, and the percentage that is collected to be
recycled should reach 45% by 2016.
These goals were set by a Joint Ministerial Decision, which define
the new institutional framework for the management of disposable
batteries. The decision was signed by the Minister for the Environ-
ment MRS. Tina Mpirmpili and Regional Development Mr. Mihalis
Hrisohoidis.
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Αυξημένη κατά

10% υπολογίζεται

να είναι εφέτος 

η ζήτηση φυσικού

αερίου στην αγορά.

H
Η ΔΕΠΑ με αφετηρία όλες τις

εξελίξεις σκοπεύει ήδη να επε-

κτείνει το δίκτυο  της ιδρύοντας 3

νέες εταιρίες

παροχής αε-

ρίου και ο δια-

γωνισμός για

την πώληση

μειοψηφικών

ποσοστών στις

εταιρίες, ανα-

μένεται να

προκηρυχτεί

τον προσεχή

μήνα.

Ήδη στη

χώρα λειτουρ-

γούν τρείς εταιρίες παροχής φυσικού αε-

ρίου που θα διαθέτουν μέχρι το 2030 αέριο

σε εμπορικούς και οικιακούς πελάτες

καθώς και σε μικρές βιομηχανίες.

Ένα μεγάλο πλεονέκτημα της ΔΕΠΑ, σύμ-

φωνα με τους με αναλυτές, είναι και η συμ-

μετοχή της στον ελληνοιταλικό αγωγό ITGI,

έναν από τους τρεις που σχεδιάζονται για

την μεταφορά φυσικού αερίου από την κεν-

τρική Ασία στη Δυτική Ευρώπη.

Η εταιρεία σχεδιάζει να χρησιμοποιήσει τον

αγωγό για την πώληση μέρους του φυσικού

αερίου που θα εξασφαλίσει ακόμη και στην

αγορά της Ιταλίας.

Η ασφαλής και απρόσκοπτη τροφοδοσία

της εγχώριας αγοράς με φυσικό αέριο, η

επέκταση του δικτύου αερίου μέσα στη χώρα

και η προώθηση των διεθνών διασυνδέ-

σεων της Ελλάδας στη σκακιέρα των αγω-

γών συνθέτουν τις εξελίξεις που έρχονται.

«Η ΔΕΠΑ διαθέτει επίσης σήμερα ένα port-

folio συμβάσεων φυσικού αερίου διαφορο-

ποιημένων πηγών, ποσοτήτων και

συμβατικών όρων. 

Εισάγει αέριο στη βάση μακροχρόνιων

συμβολαίων, ενώ έχει πρόσβαση και στη

spot αγορά. Στους πελάτες της, εστιάζει

όχι απλά την προμήθεια αερίου αλλά την

παροχή μιας ολοκληρωμένης υπηρεσίας

σε ανταγωνιστικές τιμές, σύμφωνα με τις

ανάγκες τους».

«Η ΔΕΠΑ επισημαίνεται, υλοποιεί στρατη-

γική αναβάθμισης της Ελλάδας σε βασικό

κόμβο του

“Νότιου Δια-

δρόμου” για τη

μεταφορά φυ-

σικού αερίου

εξ Ανατολών

προς Δυσμάς

στην ευρω-

παϊκή ήπειρο.

Μέσα σε αυτό

το πλαίσιο ένας

αριθμός έργων

στρατηγ ικού

χαρακτήρα βρί-

σκεται ήδη σε εξέλιξη. Ο διασυνδετήριος

αγωγός Ελλάδας- Ιταλίας, ως συνέχεια του

ήδη εν λειτουργία διασυνδετήριου αγωγού

Τουρκίας- Ελλάδας, αναπτύσσεται σε όλα

τα επίπεδα, παράλληλα με τον διασυνδετή-

ριο αγωγό Ελλάδας- Βουλγαρίας. 

Ταυτόχρονα το αναπτυξιακό σχέδιο συμ-

πληρώνουν άλλα δύο σημαντικά έργα: η

δημιουργία σταθμού LΝG στη Βόρεια Ελ-

λάδα (Αegean LΝG) και η μετατροπή του

εξαντλημένου κοιτάσματος αερίου της

Νότιας Καβάλας σε υπόγειο αποθηκευ-

τικό χώρο φυσικού αερίου, που μπορούν

να αναβαθμίσουν τον ρόλο της χώρας και

της εταιρείας μας στην ευρύτερη πε-

ριοχή».

Ο κ. Χ. Σαχίνης Πρό-

εδρος Δ.Σ. & Διευθύνων

Σύμβουλος ΔΕΠΑ

Ο κ. Σπ. Παλαιογιάννης

Αντιπρόεδρος Δ.Σ. &

Αναπληρωτής Διευθύ-

νων Σύμβουλος ΔΕΠΑ

Φυ
σικ

ό α
έρ

ιο
ΔΕΠΑ

Έργα σε εξέλιξη…

DEPA on the
basis of all de-
velopments is
aiming to ex-
pand its network
by establishing 3
new companies
for the supply of
Natural Gas and
the bidding pro-
cedure for the
sale of the mi-
nority percent-
ages is expected
to be announced
next month.
It is underscored
that “DEPA” im-
plements a strat-
egy of upgrading
Greece to a
basic hub of the
“Southern Corri-
dor” for the
transport of nat-
ural gas from
East to West, to-
wards Europe.
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ΔΕΠΑ: Δύναμη ενέργειας, 

δύναμη ανάπτυξης

Σ
ε μία εποχή που οι ενεργειακές εξελίξεις είναι έντονες

και συνεχείς, η ΔΕΠΑ (Δημόσια Επιχείρηση Αερίου)

είναι η δύναμη που συνδέει το μέλλον της χώρας μας

με το φυσικό αέριο, το καύσιμο του 21ου αιώνα.  Είναι ο σύγ-

χρονος και ανταγωνιστικός όμιλος εταιριών που ενισχύει το

ρόλο του στο νέο επιχειρηματικό πλαίσιο των απελευθερωμένων

ενεργειακών αγορών, συμβάλλει δυναμικά στην ανάπτυξη της

οικονομίας, αναδεικνύει το γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας ως

παράγοντα σταθερότητας σε μια εποχή έντονων ενεργειακών και

γεωπολιτικών ανακατατάξεων, διασφαλίζει την προστασία του

περιβάλλοντος, υπόσχεται μία  καλύτερη ποιότητα ζωής.

Η ΔΕΠΑ συμβάλλει ουσιαστικά στη λύση του ενεργειακού ζητή-

ματος εξασφαλίζοντας την επάρκεια και τον ομαλό εφοδιασμό,

σε πλήρη ακολουθία με την Εθνική Ενεργειακή πολιτική ως

προς την απεξάρτηση από το πετρέλαιο και την αναζήτηση νέων

πηγών ενεργειακής τροφοδοσίας.

Η υλοποίηση και ο προγραμματισμός έργων για την κατασκευή

μεγάλων ενεργειακών υποδομών, όπως οι αγωγοί φυσικού αερίου

Ελλάδας – Τουρκίας και Ελλάδας – Ιταλίας, αναδεικνύουν τη χώρα

μας σε ενεργειακό δίαυλο για τη μεταφορά του αερίου από τις πα-

ραγωγούς χώρες, προς τις χώρες κατανάλωσης στην Ευρώπη.

Στην Ελλάδα, η ΔΕΠΑ και οι θυγατρικές της εταιρίες εκτελούν

έργα επέκτασης της χρήσης του φυσικού αερίου στην ηλεκτρο-

παραγωγή, τη βιομηχανία, το εμπόριο και τα νοικοκυριά, συγ-

χρηματοδοτούμενα απο την Ευρωπαϊκή Ένωση μέσω των

Επιχειρησιακών Προγραμμάτων «Ανταγωνιστικότητα» και «Αν-

ταγωνιστικότητα και Επιχειρηματικότητα». 

Η ΔΕΠΑ προγραμματίζει την επέκταση της χρήσης του φυσικού

αερίου και σε νέες περιοχές, εκτός από τις περιοχές Αθηνών,

Θεσσαλονίκης, Λαρίσης και Βόλου που ήδη τροφοδοτούνται, με

την προκήρυξη διαγωνισμού για τη σύσταση τριών νέων Εται-

ριών Παροχής Αερίου (ΕΠΑ) στη Στερεά Ελλάδα, την Κεντρική

Μακεδονία και την Ανατολική Μακεδονία – Θράκη. 

Προβλέπεται ότι τα 500.000 νοικοκυριά και οι 250 βιομηχανίες,

που χρησιμοποιούν φυσικό αέριο, θα διπλασιαστούν στο βρα-

χυπρόθεσμο μέλλον.

Με τον επενδυτικό σχεδιασμό και τον ανάλογο αναπτυξιακό

προγραμματισμό, οι θέσεις εργασίας θα αυξηθούν επίσης.

Η σημαντική αύξηση του κύκλου εργασιών του Ομίλου, που κα-

ταλήγει σε θετικά οικονομικά αποτελέσματα, το ισχυρό όραμα,

η συγκροτημένη στρατηγική και η καινοτόμα απάντηση στις

ενεργειακές προκλήσεις της εποχής καθιστούν ρεαλιστική την

προοπτική της ΔΕΠΑ για περαιτέρω ανάπτυξη.

Φορέας εποπτευόμενος απο το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας & Κλιματικής Αλλαγής
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ΕΘΝΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ

Με νέα δυναμικά
προϊόντα ζωής

Στις νέες τάσεις

της αγοράς και στη

νέα οικονομική

συγκυρία 

διαμορφώνονται τα

ασφαλιστικά 

προϊόντα και οι

υπηρεσίες, ώστε η

ιδιωτική ασφάλιση

να μπορεί να 

καλύψει 

τις πραγματικές

ανάγκες.

A
φετηρία των εξελίξεων αυτών

αποτέλεσε το πρόσφατο συνέ-

δριο της Εθνικής Ασφαλιστικής

με τις διαπιστώσεις, τις επισημάνσεις αλλά

και τις εξαγγελίες που διατυπώθηκαν.

Νέα προϊόντα στον τομέα των κινδύνων

ανικανότητας για εργασία, στον τομέα της

προστασίας από σοβαρές ασθένειες και

στον τομέα των συντάξεων ανακοίνωσε η

Εθνική Ασφαλιστική στο 27ο Συνέδριο

Πωλήσεων που έγινε στους χώρους του

Ιδρύματος Μείζονος Ελληνισμού στην

Αθήνα.

Όλα τα προϊόντα διακρίνονται στο σχεδια-

σμό τους από χαρακτηριστικά που προ-

σαρμόζονται στη σημερινή εποχή και στην

οικονομική συγκυρία της πίεσης των εισο-

δημάτων. Προσφέρουν λύσεις αξίας στους

ασφαλισμένους και συνδυαζόμενα μεταξύ

τους παρέχουν ολοκληρωμένες καλύψεις

με πολύ ανταγωνιστικά ασφάλιστρα.

Ιδιαίτερη έμφαση δίνει η Εθνική Ασφαλι-

στική στην ανάπτυξη των προϊόντων σύν-

ταξης. Στο πλαίσιο αυτό, στο Συνέδριό

της, παρουσιάστηκε το νέο της συνταξιο-

δοτικό προϊόν Ευέλικτη Εθνική Σύνταξη.

Τι είναι η Ευέλικτη Εθνική Σύνταξη :

Το πρόγραμμα στοχεύει στην δημιουργία

εγγυημένου συμπληρωματικού εισοδή-

ματος στον ασφαλισμένο για την συντα-

ξιοδότησή του.

Βασικό του χαρακτηριστικό είναι η πολύ

μεγάλη ευελιξία που διαθέτει με αποτέλε-

σμα ο ασφαλισμένος να έχει πλήθος επι-

λογών και να προσαρμόζει το πρόγραμμά

του ανάλογα με την εκάστοτε οικονομική

του ευχέρεια, τις ανάγκες του, τις προβλέ-

ψεις και τον σχεδιασμό για το μέλλον του.

Η ευελιξία αφορά στην πληρωμή των

ασφαλίστρων που το ύψος και η συχνό-

τητά τους επιλέγονται από τον ίδιο τον

ασφαλισμένο. Η τελική σύνταξη χτίζεται

σταδιακά από διαδοχικές αγορές επί μέ-

ρους συντάξεων και το αποτέλεσμα αυτού

του μηχανισμού είναι η αυτονομία των

παροχών που έχουν πιστωθεί στο πρό-

γραμμα από τις μελλοντικές πληρωμές

ασφαλίστρων, χαρακτηριστικό πολύ ση-

μαντικό στον εποχή της αβεβαιότητας για

τα μελλοντικά εισοδήματα που καταγρά-

φεται σε σχετικές έρευνες ότι αποτελεί

βασικό ανασταλτικό παράγοντα για την

αγορά των κλασσικών ασφαλιστικών

προγραμμάτων.

Με το νέο της πρόγραμμα, όπως ανακοί-

νωσε η ΕΘΝΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ, εγκαι-

νιάζει την είσοδό της στην Ευέλικτη

Συνταξιοδοτική Αποταμίευση, στρατηγική

που υιοθετεί προκειμένου να αξιοποιήσει

τα νέα δεδομένα από τις πρόσφατες αλ-

λαγές στο ασφαλιστικό σύστημα και να

δώσει λύσεις στους πολίτες που αναζη-

τούν συμπλήρωση των συντάξεών τους.

Στο Συνέδριο της εταιρίας συμμετείχαν

περίπου 1.000 στελέχη των Πωλήσεων

και των Διοικητικών Υπηρεσιών της. 

Χαιρετισμό απηύθυνε ο Πρόεδρος της

ΕΤΕ κ. Βασίλης Ράπανος που τόνισε «η

Εθνική Ασφαλιστική βρίσκεται για εμάς

όλους σε πολύ υψηλή προτεραιότητα της

στρατηγικής και του ενδιαφέροντός μας». 

Ο κ. Ράπανος αναφέρθηκε στην ενδυνά-

μωση των κεφαλαίων της Τράπεζας και

στη στάση ευθύνης απέναντι στην ελλη-

νική κοινωνία που ακολουθεί το τελευ-

ταίο διάστημα. Σε ότι αφορά την

ασφαλιστική αγορά, υπογράμμισε τη ση-

μασία της υπαγωγής της εποπτείας στην

Τράπεζα της Ελλάδος που «προσθέτει μια

σοβαρή διάσταση στην αξιοπιστία του θε-

σμού». 

Ο Πρόεδρος της Εθνικής Ασφαλιστικής

και Γενικός Διευθυντής της ΕΤΕ κ. Λεω-

νίδας Θεόκλητος μίλησε για τους στό-

χους και τις προκλήσεις της εταιρίας στη

νέα εποχή «120 χρόνια  είμαστε δίπλα

στον Έλληνα πολίτη από τη θέση του

ηγέτη της αγοράς». Εξ αιτίας αυτής ακρι-

βώς της ηγετικής της θέσης, τόνισε ο  κ.

Θεόκλητος, οφείλει η Εθνική κάνοντας

και την αυτοκριτική της, να συμβάλει στην

εξυγίανση της αγοράς ώστε ο ασφαλιστι-

κός χώρος να ξαναβρεί την αξιοπιστία του

στα μάτια του Έλληνα πολίτη. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος κ. Μίνος Μωυ-

Aσ
φα

λισ
τικ

ά

Ο κ. Bασίλης Ράπανος, Πρόεδρος της ΕΤΕ

Ο κ. Λεωνίδας Θεόκλητος, Πρόεδρος της

Εθνικής Ασφαλιστικής 

και Γενικός Διευθυντής της ΕΤΕ 



σής με την ευκαιρία του νέου προϊόντος,

παρουσίασε τις μεγάλες ευκαιρίες που

ανοίγονται για την αγορά και την εταιρία

στον χώρο των συντάξεων και έδωσε ιδι-

αίτερη έμφαση στην ανάγκη για αναβαθ-

μισμένο συμβουλευτικό ρόλο των

ασφαλιστικών συμβούλων της εταιρίας.

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Εταιρίας κ.

Μίνος Μωυσής στην ομιλία του είπε: «Εί-

μαστε εδώ σήμερα για να επιβεβαι-

ώσουμε ότι η πρώτη ασφαλιστική, η

Εθνική, θα διατηρήσει την πρωτιά της

φρεσκάροντας και ανανεώνοντας την

προοπτική της. Είμαστε εδώ για να επιβε-

βαιώσουμε ότι το κατάλληλο μίγμα της

εμπειρίας των ανθρώπων της Εταιρίας

μας και των νέων ιδεών, διαδικασιών,

πρακτικών και προϊόντων μπορεί να μας

πάει ακόμα πιο ψηλά και να μας φέρει σε

μια νέα εποχή με κύριο χαρακτηριστικό

την κερδοφόρα ανάπτυξη». 

Στη συνέχεια ο κ. Μωυσής αναφέρθηκε

στην οικονομική συγκυρία: «Αυτή η κρίση

αντιμετωπίζεται διεθνώς για την ασφαλι-

στική βιομηχανία ως μια χρυσή ευκαιρία.

Η ασφάλιση έρχεται ουσιαστικός αρωγός

στην επιβεβλημένη  προσπάθεια των αν-

θρώπων να περιορίσουν την έκθεσή τους

στους κινδύνους από τους οποίους απει-

λούνται και τους οποίους σήμερα αντι-

λαμβάνονται πολύ καλύτερα».

Σε ότι αφορά το μέλλον της Εταιρίας επι-

σήμανε: «Ανοίγουμε μια νέα σελίδα, αν-

τιμετωπίζουμε την κατάσταση με ρεαλι-

σμό, οπλίζουμε τη σκέψη μας με

αισιοδοξία και προχωρούμε δυνατοί για

τις προκλήσεις που βρίσκονται μπροστά

μας. Έχουμε την Εθνική Τράπεζα στο

πλευρό μας, που θα υποστηρίξει τα σχέ-

διά μας όταν πεισθεί ότι είναι στη σωστή

κατεύθυνση, ότι στοχεύουν σε μια καλύ-

τερη, υγιέστερη, αποτελεσματικότερη

Εταιρία. Με εσάς όλους στο σκάφος μπο-

ρούμε να πάμε κόντρα στον άνεμο και να

κερδίσουμε και αυτόν τον αγώνα».  

Τις πρωτοβουλίες της Εθνικής Ασφαλιστι-

κής, σε όλους τους τομείς δραστηριότητάς

της, ανέλυσαν οι Γενικοί Διευθυντές κ.κ.

Τάσσος Παγώνης και Θανάσης Καλογε-

ράς, ο Αναπληρωτής Γενικός Διευθυντής

κ. Ιωάννης Βασιλάτος και ο Δ/ντής των

Ατομικών Ασφαλίσεων Ζωής κ. Κ. Κουγι-

ουμουτζής.

Χαιρετισμό απηύθυνε ο Πρόεδρος του

Διοικητικού Συμβουλίου του Συλλόγου

Εργαζομένων της Εταιρίας κ. Πέτρος

Τόγιας.  

13

Ethniki Asfalistiki an-

nounced new products re-

lated to the risks of

inability to work, protec-

tion from serious sickness

and pensions, in their 27th

Sale Conference that was

convened in the premises of

the Foundation of the

Greek World in Athens.

The CEO Mr. Minos Moisis

with the opportunity of the

presentation of these new

products presented the

great opportunities opened

in the market, related to the

field of pensions, and

placed particular emphasis

to the need for an upgraded

role of the insurance con-

sultants of the company.

Ο κ. Μίνος Μωυσής, Διευθύνων 

Σύμβουλος της Εθνικής Ασφαλιστικής 
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Ευ
ρω

κο
ινο

βο
ύλ

ιο

A
υτό είναι το βασικό συμπέρασμα

του συνεδρίου για τις ανανεώσι-

μες πηγές ενέργειας (ΑΠΕ), που

πραγματοποιήθηκε στη Λευκωσία και ορ-

γάνωσαν τα γραφεία του Ευρωπαϊκού Κοι-

νοβουλίου στην Αθήνα και την Κύπρο με

συμμετοχή ευρωβουλευτών, πανεπιστημια-

κών και εμπειρογνωμόνων από την Βουλγα-

ρία, την Ελλάδα και την Κύπρο.

Η Ευρώπη χρειάζεται μια ισχυρότερη ,βαθύ-

τερη ενεργειακή πολιτική, που να εγγυάται

την πρόσβαση σε ενέργεια σε λογικές και

σταθερές τιμές και η οποία να προωθεί την

αειφόρο ανάπτυξη και την μετάβαση σε μια

κοινωνία χαμηλών ανθρακούχων εκπομπών,

ήταν το μήνυμα του Προέδρου του Ευρωπαϊ-

κού Κοινοβουλίου Τζ. Μπούζεκ.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όπως επισήμανε

στην ομιλία της η ευρωβουλευτής του

ΠΑΣΟΚ Άννυ Ποδηματά, ήδη εξετάζει νέο

πακέτο για τις ενεργειακές υποδομές στην

Ευρώπη, ύψους 15 δις. Ευρώ. Θα αφορά κυ-

ρίως την ενίσχυση ηλεκτρικών δικτύων μετα-

φοράς "πράσινης ενέργειας" και την

χρηματοδότηση τους ακόμη και με ευρωομό-

λογα.

Σχετικά με τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας,

σύμφωνα με στοιχεία που ανακοινώθηκαν

στο συνέδριο, κατά το 2009, μεγάλο τμήμα

του νέου ηλεκτροπαραγωγικού δυναμικού

στην ΕΕ, που υπερβαίνει 60%, προήλθε από

φωτοβολταϊκά και ανεμογεννήτριες.

Με τον τρόπο αυτό, τονίσθηκε, το συνολικό

μερίδιο των ΑΠΕ στην παραγωγή ενέργειας,

υπερβαίνει πλέον το 10 % αλλά υπολείπεται

του τελικού στόχου που για το 2020 είναι

20%.

Η ευρωβουλευτής του ΛΑΟΣ Νίκη Τζαβέλα,

αναφέρθηκε στα θέματα του φυσικού αερίου,

τονίζοντας ότι αν και δεν εντάσσεται στις

ΑΠΕ, ωστόσο επισήμανε ότι για τις μεσογει-

ακές χώρες αποτελεί εναλλακτική πηγή προ-

μήθειας. Πρότεινε για την Κύπρο και την

Ελλάδα την ανάπτυξη διαδρόμων μεταφοράς

και εφοδιασμού υγροποιημένου φυσικού αε-

ρίου και κατασκευής τέρμιναλ από χώρες

όπως το Κατάρ, το Μπαχρέιν και η Β.

Αφρική. Στην κατεύθυνση αυτή πρόσθεσε

μπορούν να αξιοποιηθούν συμπράξεις δημό-

σιου και ιδιωτικού τομέα (ΣΔΙΤ) και κοινο-

πραξίες.

Στο συνέδριο δόθηκε επίσης έμφαση στο

ζήτημα της εξοικονόμησης ενέργειας και

υπήρξε ειδικότερη αναφορά από άλλους

ΑΠΕ

Οι πυλώνες
για την ενέργεια

Ο πρόεδρος του Ευρωπαικού 

Κοινοβουλίου J.Βuzek

The President of the Euro-
pean Parliament Mr. Jerzy
Buzek sent the message ac-
cording to which what Eu-
rope needs is a stronger,
deeper energy policy that
will guarantee access to en-
ergy in reasonable and sta-
ble prices, and this policy
should also promote sus-
tainable development and
the movement towards a
society of low carbon emis-
sions. The European Com-
mission, as mentioned by
the European MP for the
PASOK party, Mme. Anni
Podimata is already exam-
ining a new package for the
energy infrastructures in
Europe amounting to 15
billion €.
The European MP from the
party of LAOS Mme Niki
Tzavela referred to issues
related to natural gas
stressing the fact that al-
though it is not one of the
RSE’s it is an alternative
source of energy supply for
the Mediterranean coun-
tries.

Η πιο πράσινη ενέργεια είναι αυτή που

εξοικονομούμε. Ταυτόχρονα η βιωσιμό-

τητα,  η ανταγωνιστικότητα και η 

ασφάλεια του ενεργειακού 

εφοδιασμού, είναι οι τρεις πυλώνες μιας

νέας Ευρωπαϊκής Κοινότητας 

για την ενέργεια, με πρώτο βήμα 

τη διασύνδεση των δικτύων.
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Kύ
πρ

ος

ομιλητές, στην ενεργειακή απόδοση των κτιρίων γε-

γονός που απαιτεί νέες αρχιτεκτονικές και δομικές

εφαρμογές και στη σήμανση των ηλεκτρικών συ-

σκευών με το σήμα της ενεργειακής απόδοσης.

ΕΠΙΤΡΟΠΟΣ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ

Αγορά 
πράσινης
ενέργειας
Σ

ημαντικές είναι οι επισημάνσεις για τα θέματα εξοικονόμησης

ενέργειας, που διατυπώνει ό Επίτροπος Περιβάλλοντος Χαρά-

λαμπος Θεοπέμπτου

Η εξοικονόμηση ενέργειας, η παραγωγή ηλεκτρισμού από

ΑΠΕ και η αλλαγή καυσίμου στις γεννήτριες της ΑΗΚ, είναι

οι τρείς βασικοί πυλώνες, που αφορούν τη σωστή διαχεί-

ριση της παραγωγής και χρήσης ηλεκτρισμού.

Όσον αφορά το θέμα της εξοικονόμησης, οι υποδείξεις

από την ΕΕ είναι ότι θα πρέπει να δώσουμε  σημασία κυρίως στην αποδο-

τική χρήση ενέργειας και στο τρόπο που κτίζουμε τα Κτίρια μας.

Μια πολύ ενδιαφέρουσα αναφορά της οδηγίας 32 του 2006 για την ενεργει-

ακή απόδοση είναι και η υποχρέωση του Δημοσίου τομέα να μεριμνήσει έτσι

ώστε να «επιτελεί  υποδειγματικό ρόλο στο πλαίσιο της παρούσας οδηγίας». 

Τo ερώτημα είναι αν έστω και τώρα ελέγξουμε τα νέα κτίρια που κατασκευά-

ζει η προτίθεται να κατασκευάσει ό Δημόσιος τομέας υπάρχει κανείς που

θεωρεί ότι αυτά είναι υποδειγματικά;

Αλλά από την άλλη, πόσο υποδειγματική μπορεί να θεωρούνται τα κτίρια

που με βάση την ισχύουσα νομοθεσία μπορεί να είναι και εξ ολοκλήρου

από γυαλί αφού για ανεξήγητους λόγους, αφαιρέσαμε το γενικό συντελεστή

θερμομόνωσης;

Έχουμε μάλιστα επιδείξει και την απόλυτη μας εμπιστοσύνη  στις εταιρίες

ανάπτυξης  ότι θα κατασκευάσουν τα κτίρια ους με βάση τα σχέδια που θα

υποβάλλουν για τις άδειες τους και έτσι δεν θεωρήσαμε αναγκαία την ύπαρξη

ουσιωδών ελέγχων στη σχετική νομοθεσία.

Οφείλω να υπενθυμίσω ότι οι μεγάλες ανακαινίσεις κτιρίων έχουν τραβήξει

την προσοχή στις πλείστες χώρες της ΕΕ, εφόσον θεωρείται ως ένα από τα

πιο καλά πράσινα μέτρα αναζωογόνησης της οικονομίας.

Ένας άλλος τρόπος  προώθησης των ΑΠΕ είναι και η προσφορά  επιλογής

στον καταναλωτή να αγοράζει πράσινη ενέργεια στα υποστατικά  του.

Ο νόμος 162/2006, που είναι βασισμένος στην Οδηγία 2002/77/ΕΚ προ-

σφέρει ακριβώς αυτό τα απαραίτητο νομικό πλαίσιο πιστοποίησης.

Αν για παράδειγμα η ΑΗΚ προχωρήσει με επενδύσεις στην παραγωγή ηλε-

κτρισμού από ΑΠΕ, τότε η μέθοδος  τιμολόγησης πράσινης ενέργειας θα

δώσει στην  ΑΗΚ τη δυνατότητα να αποκτήσει  γρήγορα  το κόστος εγκατά-

στασης και λειτουργίας. Με τη σωστή διαβούλευση ο πρώτος πιθανός πε-

λάτης  μπορεί να είναι η κυβέρνηση και άλλες δημόσιες αρχές, όπου μέσα

στο πλαίσιο των πράσινων συμβάσεων θα μπορούν να αγοράζουν «ένα πο-

σοστό για παράδειγμα «πράσινης ενέργειας».

Τέτοια παραδείγματα είναι επίσης οι σταθμοί αφαλάτωσης και τα γήπεδα

γκολφ αλλά και ιδιωτικές επιχειρήσεις πού ενδιαφέρονται για το καλό τους

περιβαλλοντικό προφίλ.

Προστασία του περιβάλλοντος δεν είναι μόνο υπόθεση του κράτους αλλά

και των ιδιωτικών επιχειρήσεων και όλων των πολιτών.

Άλλωστε  το σύνθημα είναι «σκέφτου παγκόσμια, δράσε τοπικά». 
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